
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou dne 30. 5. 2013

Přítomni:

Předseda: Ing. Jiří Pařízek
Členové: Ing. Jiří Prokel, Ing. Jiří Sládek, Ing. Libor Šíma, Ing. Marie Málková, 
Michal Rada, Mgr. Viktor Dudr, Mgr. Erik Čipera, Bc. Michal Prager, Ing. David 
Dohnal zastoupen Ing. Rudolfem Pálou
Tajemník: Tomáš Uhlík

Omluveni:

PaedDr. Hana Mrňková, Pavel Karas, Petr Hána, Mgr. Lukáš Kaucký, Ing. Miroslav 
Rajchart

Jednání svolal předseda komise na 30. května v 13:00 do zasedací místnosti 201, 
v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla
předsedou rozeslána e-mailem pozvánka a program jednání:

1) Informace o postupu projednání nové položky v rozpočtu hl. m. Prahy na rok 
2014 – Praha bez bariér (tisk č. 09748)

2) Informace o přípravě Koncepce odstraňování bariér ve veřejné dopravě v 
Praze

3) Kontrola úkolů z komise konané dne 26. 4. 2013
4) Různé

Jako první věc komise na návrh pana Pařízka odsouhlasila zápis z minulého jednání 
komise (hlasování:9-0-0).

Dále odsouhlasen program dnešního jednání (hlasování:9-0-0).

Pan Dudr upozorňuje na to, že je třeba dělat zápis s přesnějšími formulacemi.

ad 1) Pan předseda Pařízek informuje o nové položce v rozpočtu hl. m. Prahy na rok 
2014 – Praha bez bariér vedená jako tisk č. 09748, který v současné době prochází 
podpisovým kolečkem, tisk je tedy v oběhu. Pan Dudr uvádí, že nový požadavek 
není, ale je třeba dále postupovat dle předpisů, více konzultovat se SONS. Pan Rada 
uvádí, že „tikající“ přechody pro zrakově znevýhodněné dosluhují (končí životnost), 
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zřejmě více zapojit TSK, jde o dopravní signalizaci. Pan Dudr uvádí, že „tik“ je 
součástí projektu (signalizace) ne samostatně.
(body koncepce 3.2.1., 4.2, 4.4)
Pan Rada uvádí, že končí i signalizace 2.generace.
Věci do tisku: vetší spolupráce SONS a DPP.
Usnesení: 9-0-0

ad 2) Pan Šíma pohovořil o probíhajících přípravách tvorby Koncepce, do dalšího 
jednání komise se nestihne věc dále posunout, vypadá to na podzim tohoto roku.

13:40 přichází pan Sládek
Usnesení: 10-0-0

ad 3) 1/13 informace od technického ředitele DPP, předpoklad provedení akce v 1.Q 
2014

2/13 Tomáš Prousek z TSK přinesl návrh přiblížení zastávek ke křižovatce 
s ulicí Jugoslávskou, předběžné náklady 0,2-0,8 mil. Kč, v dolní části zastávky 
Jugoslávská směr Karlovo nám. bude vybudován nový přechod pro chodce včetně 
světelné signalizace, signalizace pro zrakově znevýhodněné také přeprogramování 
signalizace pro tramvajové soupravy.
Úkol: pan Sládek a pan Prousek na příští komisi zpracují vizualizaci okolí 
I.P.Pavlova od Legerové až po křižovatku s Jugoslávskou

4/13 menší debata na vysvětlení co je vlastně akustický maják a jak funguje, 
nutno prověřit seznamy s výtahy s ohledem na to, kde je to v pořádku nebo kde by 
bylo vhodné je doplnit akustickými majáky
Úkol: pan Ing. Pála z DPP ve spolupráci s panem  Mgr. Dudrem ze SONS prověří 
situaci ohledně výtahů a akustických majáků

Probíhá debata nad prioritami výstavby výtahů ve stanicích metra, kde ještě 
nejsou a to na základě materiálů od DPP. Pan Prager poukazuje například na další 
související vazby, jako jsou například vysoké školy v okolí stanice metra B Křižíkova 
a Jinonice. Pan Čipera nadnesl problematiku nyní uznaných bezbariérových stanic 
metra linky B Smíchovské nádraží a Nové Butovice a linky A Strašnická, kde nejsou 
použity výtahy, ale pouze schodišťové plošiny, s kterými jsou dané problémy jak 
s časem tak s kapacitou přepravy. Pan Rada uvádí problém v případě opravy.
Úkol: DPP upraví seznam priorit výstavby výtahů vzhledem k připravovaným 
navazujícím projektům, které se váží ke stanicím Invalidovna, Palmovka, Kačerov 
případně jiných, prověří přímo pan předseda Pařízek

6/13 pan Uhlík ve spolupráci s panem Čiperou zjistí problematiku, seznam a 
stavy veřejných WC převážně v centru, budou vycházet z brožury vydanou POV od 
paní Málkové

8/13 probráno v bodě 2/13

9/13 pan Šíma informoval, že spolu s panem Sládkem z TSK navštívili úřad 
vlády ČR vzhledem k čerpání ze zdrojů programu …..



Pan Rada uvádí, že by měla být vedena lepší spolupráce mezi MHMP a MMR 
vzhledem k Evropským fondům do konce září 2013, jinak na období 2014 nebudou 
finance

10/13 obč. sdružení HEWER, se sídlem v Praze 10, Pod Strašnickou vinicí 
13/19, je od 13.11.2007 registrováno podle z.č. 108/2006 Sb., o sociálních službách, 
jako poskytovatel soc. služeb, konkrétně "osobní asistenční služba ".
Odborem ZSP MHMP je hodnocen jako kvalitní poskytovatel, flexibilní. Pro rok 2013 
přidělen grant HMP ve výši 3.200 tis. Kč. Za rok 2012 vykázáno 70 100 hod. osobní 
asistence,. Jedná se o největšího poskytovatele této služby. Opakovaně prošel 
hodnocení (včetně finanční kontroly a inspekce kvality). Poskytuje služby i v dalších 
krajích ČR - hodnocení kladné. Služby poskytuje v časovém rozsahu dle potřeb 
klientů, výrazná je vysoká flexibilita. V Praze se jedná o klíčového poskytovatele soc. 
služeb, proto i vyšší dotace. Důležité je i to, že za poslední 3 roky došlo ke zlevnění 
jejich služby.

11/13 pan Sládek přinesl materiál se srovnáním řešení bezbariérového 
zpřístupnění chodníků jak v Praze tak v Londýně, informace na příští komisi

12/13 probráno v bodě 2.

14/13 a 15/13 probráno v bodě 9.

3/13 a 5/13 a 7/13 a13/13 již vyřízena

ad 4) pan Čipera děkuje DPP za školení v jízdě na eskalátoru doprovodům 
s invalidním vozíkem dále hovoří o situaci při současné RTT a následných úprav 
bezbariérových zastávek především v Holešovicích (Komunardů, Dělnická), dále 
připomíná nutnost vhodného a dobrého značení přístupnosti a budovaného výtahu 
na Střelecký ostrov
pan Dudr vysvětluje situaci ohledně RTT na Praze 7, kde byla mylně informována 
veřejnost, že za situaci může SONS a Policie ČR, není tomu tak
pan Prousek informuje o chystaných případných změnách ve vedení autobusových 
linek H1 a H2, zašle podrobnosti emailem
pan Prager odchází
pan Rada informuje o aktivitách ČVUT a jeho fakulty ? a domluví na podzim 
představení práce předávání mapových dat zástupci ČVUT
pan Čipera nadnesl problematiku dodávky a financování nových tramvají T15, k tomu 
podává vysvětlení přímo pan předseda Pařízek



Pan předseda Pařízek ukončil jednání komise ve 14:55h. Další jednání se bude 
konat ve čtvrtek 27. června ve  13:00 hodin v zasedací místnosti 201, v budově 
Škodova paláce, Jungmannova 35/29. 

V Praze dne 3. 6. 2013

……………………………..
Ing. Jiří Pařízek
předseda Komise pro Prahu 
bezbariérovou a otevřenou

Zpracoval a za správnost odpovídá tajemník komise Tomáš Uhlík.
Hlasování(formát): pro-zdrželo se-proti




